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聯合再生子公司永梁股份有限公司取得宜蘭縣政府「綠能屋頂全民參與」

標案 

聯合再生能源(3576 TT)子公司永梁股份有限公司(永梁)參與宜蘭縣政府【「綠能屋

頂全民參與」營運商遴選暨地面行光電場域公開標租案】，經出席委員評定為第一

名優勝廠商，由宜蘭縣政府公告得標。此標案標的為羅東鎮羅東掩埋場及五結鄉五

結舊掩埋場，約九公頃已封閉掩埋場域，預計總建置量為 10MW。另外，聯合再生

也入選經濟部辦理之「綠能屋頂全民參與」計畫，擔任太陽光電營運商承租屋頂、

設置太陽光電發電設備及案場維運廠商。 

永梁為聯合再生 100%持有之子公司，目前手上已有 12MW 電場營運中，持續積極

開發建置太陽能案場。羅東鎮羅東掩埋場及五結鄉五結舊掩埋場為已封閉掩埋場，

此類土地在建置太陽光電系統後可減少豪雨直接沖刷掩埋場面及減少土石流失，亦

可有效提升土地使用效益，賦予掩埋場多元化再利用用途。此標案預計總建置量為

10MW，完成後發電量預計為 1,226 萬度電，可供 3,500 戶家庭一年用電量，每年減

少碳排放量約為 6,242 公噸，等同約 24 座大安森林公園的吸碳量。 

宜蘭縣政府以環境永續為縣政主軸，持續推動宜蘭縣綠能發展，在推動出租機關、

學校等公有屋頂架設太陽能光電板及清水地熱發電 BOT+ROT 案之外，並正式公告

宜蘭屋頂結合掩埋場域設置光電標租案。由縣府帶頭共同推動縣內掩埋場建置太陽

光電發電設施，以持續促進宜蘭縣太陽能發展，目前宜蘭太陽光電累積建置量已達

到 43.9MW。宜蘭屋頂遮蔽較少，屋舍產權獨立，再加上饋線相對充足，適宜推動

太陽能屋頂。此次羅東鎮羅東掩埋場及五結鄉五結舊掩埋場太陽能場域公開標租案

考量宜蘭多雨、多颱及近海易腐蝕等氣候條件，將設置規劃、維運管理及施工品質

等納入營運商重要遴選項目。聯合再生有多年建置並持有太陽能案場的經驗，此次

也非常榮幸獲得評選委員給予高分。此次案場將使用聯合再生自行研發之雙玻雙面

模組，此產品發電功率達 420W，適合台灣特殊環境，適用於鹽灘地、不利耕作地

及魚電共生等嚴苛環境。聯合再生也是國內最先取得 420W 最高瓦數雙面發電模組

的認證，並已開始量產。未來，永梁將負責案場之建置及維運，聯合再生集團將持

續深耕台灣系統市場，累積持有台灣本土之公標案電廠。 

聯合再生是台灣最大的太陽能廠商，目前擁有台灣最大太陽能電池與模組產能，此

產能足以供給台灣到 2025 年每年 20GW 之龐大需求。根據 Energy Trend 的調查，

聯合再生已多年蟬聯模組市佔冠軍寶座，今年模組國內外出貨量更超過 1GW，其中

台灣產能維持滿載。聯合再生已規劃完成模組擴產計畫，一旦明年台灣需求爆發，

聯合再生將可在極短時間內備妥產能支應內需及國外市場成長需求，預計 2021 年可

繼續蟬聯台灣模組出貨量冠軍。聯合再生以低成本、高品質產品為客戶降低裝置成



 

本提升獲利，未來將持續維持市佔第一的龍頭寶座。系統部分，聯合再生已完成累

積建置量約 600MW，為台灣累積建置量最多的廠商。展望未來，聯合再生手上約

有 1.5GW 的專案在進行中，加上模組出貨，將持續為營收帶來成長動能。 
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URE News Release 
Taipei, 5 November 2020 

 

Yilan County Government’s Green Energy Roof Program awarded 

projects to Yong Liang, a subsidiary of URE  

Yong Liang Co. Ltd. is a subsidiary of United Renewable Energy (“URE”, or “the Company”, 

3576 TT), submitted bid to projects of Yilan County Government’s Green Energy Roof Program. 

Yilan County Government awarded projects to Yong Liang. These projects are landfill in 

Luodong Township and old landfill in Wujie Township, about 9 hectare of decommissioned 

landfill sites, estimated 10MW of solar capacity will be installed. URE was also selected as one 

of the operators to participate in the Green Energy Roof Program, for renting of roofs, 

construction and management of the solar roof projects in Yilan County. 

 

Yong Liang is 100% owned by URE, have about 12MW of solar system projects on hand, Yong 

Liang will continue to develop and install solar projects. Loudong and old Wujie landfills are 

closed down, and it is suitable to install solar system roofs so that the rain is prevented from 

falling directly on the sites and less likely to cause loss of soil, at the same time improve land 

utilization. The total capacity of this project is estimated to be around 10MW, expected to 

generate around 12.3 million KWh of electricity, which can supply electricity to 3,500 

households for a year. After completion, this project can lower carbon emission of 6,242mt, 

equivalent to carbon absorption by 24 Daan Parks.  

 

Yilan County Government is very keen on promoting green energy. It has promoted series of 

solar projects in order to increase solar power supply. Right now, Yilan has about 44MW of 

accumulated solar installed capacity. Low shading, individual title in property right and relatively 

sufficient connection to the grid in Yilan County makes it suitable to install solar system on the 

roofs. This public tender places great importance on Operator’s design, management and 

construction quality, as project have to withstand Yilan’s weather conditions such as frequent rain, 

typhoons and high corrosion from proximity to the sea. URE have many years of experience in 

install and manage solar projects, it is an honor to receive recognition from Yilan Count 

Government. The double glass bifacial module developed by URE will be used for this project. 

The power generated by module can reach 420W, and it is especially suitable for harsh 

environment such as salt flats, non-arable land and aquaculture solar projects. URE is the first 

company to obtain the highest 420W bifacial module certification in Taiwan and put this high end 

product into mass production. In the future, Yong Liang will be responsible for construction and 

operation management of the project. URE group will continue to develop domestic solar projects, 

participating in the solar project tenders and increase holding of solar projects.  

 

URE is the largest solar company in Taiwan, and has largest solar cell and module production 

capacity in Taiwan. It is sufficient to support the growing demand of Taiwan solar energy target 

of 20GW by 2025. URE has been maintaining the largest market share of solar modules for many 

years according to Energy Trend. The global shipment of module expected to exceed 1GW this 

year, Taiwan module production remains at full capacity. URE is planning for further module 

capacity expansion once the domestic demands explode. URE is fully prepared to support 

international and domestic growing demand. In 2021, URE is expected to continue hold number 1 

spot in Taiwan module shipment. URE’s products are well recognized for high quality and 

competitive cost structure. As a result, it could lower the cost and improve the profitability for 

customers. URE is expected to increase our market share in the future. In system business, URE 



 

has the most accumulated installed capacity in Taiwan, with about 600MW of projects completed 

around the world. URE have about 1.5GW of pipeline on hand, together with module shipment, it 

will provide growth momentum for the future. 
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